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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser vice ordföranden Anders Göransson (S) att 
tillsammans med ordföranden Jonas Nilsson (M) justera protokollet 
den 1 mars 2022. 
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§ 2 
Fastställande av föredragningslista  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg: 

 Skrivelse från (V) om utredning av möjligheter för 
upprättande av vikariepool i kommunala förskolan 

 Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om ett hotat föreningsliv 
 Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om trädfällningen på 

Södermalm 
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§ 3 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § andra 
stycket föräldrabalken (FB)  
SÖD 2022/102 
 

Beslut  
  
  
 
Borttaget pga sekretess. 
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§ 4 
Nedläggning faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § andra 
stycket föräldrabalken (FB)  
SÖD 2022/103 
 
Borttaget pga sekretess. 
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§ 5 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
första stycket, punkt 4 föräldrabalken (FB)  
SÖD 2022/104 
 
Borttaget pga sekretess. 
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§ 6 
Upphandling av drift avseende öppen verksamhet för 
personer med synnedsättning -Kreativt center  
SÖD 2021/702 
 
Borttaget pga sekretess. 
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§ 7 
Verksamhetsberättelse för Södermalms stadsdelsnämnd 
2021  
SÖD 2021/1253 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till bokslut och 

verksamhetsberättelse för år 2021 
2. Nämnden begär ombudgetering om 2,1 mnkr för det större 

investeringsprojektet för upprustning av lekplats i Sickla 
park som erhölls i samband med verksamhetsplanen år 
2021. 

3. Nämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen och 
stadens revisorer. 

4. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Särskilt uttalande 
Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M), Harald Eriksson (M), 
Anders Karlsson (M), Anne-Lie Elfvén (L), Magnus Palm (MP) och 
Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
majoriteten (bilaga). 
  
Frida Nehrfors Hultén (V) och Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett 
särskilt uttalande från Vänsterpartiet (bilaga). 
  
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S) 
och Jörgen Gyllenblad (S) lämnar ett särskilt uttalande från 
Socialdemokraterna (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD), Eva Runvald (M), Britt Haselwanter (M), 
Roslana Cederhage (M), Johan Lisspers (L) och Ashna Ibrahim (C) 
ställer sig bakom det särskilda uttalandet från majoriteten. 
  
Birgitta Sevefjord (V) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Vänsterpartiet. 
  
Cassandra Solback (S) och Anna-Karin Lindahl (S) ställer sig 
bakom det särskilda uttalandet från Socialdemokraterna. 
  
Antonia Simon (Fi) lämnar in ett eget ersättaryttrande från 
Feministiskt initiativ (bilaga). 
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Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen gör bedömningen att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål har uppfyllts. Bedömningen grundas på att samtliga 
tolv verksamhetsområdesmål som är kopplade till inriktningsmålen 
och samtliga 27 nämndmål bedöms vara uppfyllda. Nämnden 
redovisar år 2021 ett överskott om 91,9 mnkr efter 
resultatdispositioner. Ärendet redovisas i förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1253-2 §7 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Verksamhetsberättelse för Södermalms 
stadsdelsnämnd 2021 
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§ 7 Särskilt uttalande - Majoritetspartierna 

Södermalms stadsdelsnämnd 
2022-02-24 

 
Ärende 7 – Verksamhetsberättelse för Södermalms stadsdelsnämnd 2021  

 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 

Anne-Lie Elfvén (L) 
Magnus Palm (MP) 

Lars Rottem Krangnes (C) 
Frida Bondesson (KD) 

 
Särskilt uttalande  
 
Enligt DN/Ipsos är Södermalm den stadsdel där allra flest stockholmare uppger att de helst 
vill bo. Söder ligger hela 10 procentenheter före tvåan Kungsholmen, visar undersökningen 
publicerad i Dagens Nyheter för halvannan månad sedan. På delad tredjeplats finns 
Östermalm och Bromma. 
 
Vi är stolta och glada för det gedigna arbete som bedrivs på Södermalm och de resultat som 
dokumenteras i verksamhetsberättelsen. Vi levererar mervärde för stockholmarna i vårt 
gemensamma stadsdelsområde.  
 
Stockholm ska vara mycket, men möjligheternas Stockholm är också vad vi på Södermalm 
strävar efter. Den grönblå majoritetens vision för Stockholm är en ekonomiskt, ekologiskt och 
socialt hållbar stad där människor trivs och vill bo, känner trygghet, tillit och framtidstro, vill 
bilda familj, bygga relationer och åldras. Stockholm ska vara en öppen och modern stad där 
livskvalitet för alla stockholmare och hänsyn till kommande generationer är i fokus. 
Stockholm ska vara en stad med ren luft och rent vatten, rena gator och torg. Vi bygger en 
stad där alla invånares frihet och möjligheter ska värnas oberoende av deras bakgrund. Rasism 
eller hat har inget utrymme i vår öppna stad. Stockholm ska vara en stad för alla där 
tillgängligheten och delaktigheten ständigt utvecklas och där vi tar hand om dem som behöver 
det offentligas hjälp. I Stockholm ska alla känna sig trygga. 
 
Det finns många goda exempel på arbete som skett under året, men vi vill lyfta fram några 
exempel lite extra.  
 

 Trots ett minskat arbetsutbud och kraftigt minskade möjligheter till arbetsträning 
under pandemin har integrationsprojektet under året genomfört 1046 
vägledningssamtal till arbete. Det är en dubblering jämfört med föregående år.  

 Andelen ekologisk mat fortsatte att öka, Södermalm är den stadsdel i staden som har 
högst andel. Flertalet verksamheter i förvaltningen arbetar numera med att mäta sitt 
matsvinn. Med hjälp av detta kan verksamheterna minska sitt matsvinn och 
klimatavtryck.  

 Flera stora satsningar har gjorts på stadsmiljön för att öka trivseln och förvaltningen 
har arbetat aktivt med initiativ för såväl klimatanpassning som gynnande av biologisk 
mångfald.  
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§ 7 Särskilt uttalande - Majoritetspartierna 

 Fler familjehemsplacerade barn klarar målen i grundskolans kärnämnen. 
Förvaltningen har utvecklat arbetssätt, samarbeten och metoder för att stärka 
uppföljningen av placerade barn.  

 Samarbetet mellan skolan och socialtjänsten har nu kommit igång ordentligt och 
fungerar tillfredsställande. 

 Fler mobila fritidsledare och en extra fältassistent bidrar till ett tryggare Södermalm 
för barn och unga. Samverkan med polisen har stärkts. Trygghetsskapande åtgärder 
har genomförts i Pålsundsparken och Rosenlundsparken.  

 Äldreomsorgen har stärkts upp med ett antal nya tjänster. En ny vårdlärare, en ny 
verksamhetsutvecklare, en ny äldrekurator, en ny dietist och en ny hälsopedagog 
bidrar till ett viktigt och nödvändigt kvalitetslyft och bättre förutsättningar för en 
personcentrerad äldreomsorg.  

 Förvaltningens sjukfrånvaro har under året legat under genomsnittet för 
stadsdelsförvaltningarna med i snitt 8,3 procent 2021. Förvaltningen har arbetat 
hälsofrämjande och för ett hållbart arbetsliv där minskad sjukfrånvaro och 
tillfredsställande personalomsättning varit prioriterade områden.  

 
Nu jobbar vi vidare för att stadsdelens verksamhet och leveranser till medborgarna ska bli 
ännu bättre. 2022 års verksamhetsplan och budget för Södermalm innehåller stora satsningar. 
Vi arbetar för att ytterligare öka tryggheten, förbättra äldreomsorgen, förskolan och 
socialtjänsten. Parkerna ska bli renare och vi satsar mer på att rusta upp både parker och 
lekparker. Vi ökar takten i arbetet med att minska klimatpåverkan och öka den biologiska 
mångfalden. 
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§ 7 Särskilt uttalande - Vänsterpartiet 

Södermalms stadsdelsnämnd 
 
2022-02-24 
 
Ärende 7 
Verksamhetsberättelse för 
Södermalms 
stadsdelsnämnd 

 
Dnr. SÖD 2021/1253 
 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V) 
 

 

Särskilt uttalande  
 
Vänsterpartiet tackar för verksamhetsberättelsen och förvaltningens goda arbete under året. Vi 
konstaterar med glädje att merparten av verksamhetsplanen har kunnat genomföras trots 
pandemin som har inneburit både merarbete och hinder för verksamheten. 

Mycket gott har gjorts för barn och unga med satsningar på fritidslots, stadsdelsmammor, 
nattvandring och bra samverkansprojekt som BUS och Skolfam. Vi noterar att inga 
barnfamiljer har vräkts från sina bostäder vilket är mycket glädjande. 
 
Vi är glada att förvaltningen har lyckats erbjuda 724 ungdomar feriearbete trots att många av 
verksamheterna med nära kontakt mellan människor inte har kunnat ta emot feriearbetare 
under pandemin. Det bådar gott för framtida sommarlov där Vänsterpartiet vill se att många 
fler unga kan få chansen till ett första steg in på arbetsmarknaden.  
 
Även om antalet unga i åldern 20–29 år som varken jobbar eller studerar är lägre än befarat så 
är 56 personer oroande många och detta är något som bör arbetas med framöver. 
Verksamhetsberättelsen nämner därtill ökande arbetslöshet. Samtidigt ser vi att målet för 
Stockholmsjobb inte nås. Endast 28 personer har fått Stockholmsjobb när målsättningen för 
stadsdelen var 45, och väldigt få av dem var kvinnor. 
 
Vi noterar att majoriteten vill ha den bästa förskolan i Sverige men trots det är andelen 
legitimerade pedagoger på Södermalm även detta året lägre än det nationella snittet. Periodens 
utfall är på samma nivå som förra året men vi ifrågasätter hur den lågt satta målsättningen 
stämmer överens med ambitionen om de bästa förskolorna. Vi ser att personalen är den 
absolut största garanten för en bra förskola. Välutbildad personal kan höja nivån på 
verksamheten och bättre avlasta varandra i arbetet. 
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§ 7 Särskilt uttalande - Vänsterpartiet 

Det ligger i förskolans arbete ett stort fokus på digitalisering och skolplattformen som 
kommunikationsväg. Kommunikationen mellan vårdnadshavare och förskolan är för barnens 
skull och det är viktigt att föräldrar nås av informationen oavsett nivå på datorvana eller 
tillgång till digitala verktyg. Vi ser att förskolorna i sin verksamhet behöver försäkra sig om 
att information når ut.  
 
Vänsterpartiet hoppas också att den planerade inventeringen av förskolegårdar som inte 
genomförs under 2021 kommer att genomföras under det kommande året. Många av 
Södermalms förskolegårdar är små och behöver vara väl planerade för att främja barns lek 
och rörelse.  

Vi konstaterar att söktrycket på kollo är högt och antal platser i staden inte är nog, endast 
6000 av 10 000 sökande fick en plats.  Många fritidsaktiviteter för barn är väldigt dyra i 
staden, därför är det viktigt att erbjuda många barn en möjlighet att få en meningsfull sommar 
och en chans att möta andra ungdomar. Det främjar både jämlikheten och integrationen. 
 
Situationen i förvaltningens integrationsprojekt ser ut att ha haft hållbara arbetsrutiner under 
pandemin för att upprätthålla uppdragen för samhälls- och bovägledning. Av förvaltningens 
rapport framgår att mycket av arbetet har utförts digitalt. Vidare har antalet nya inflyttare 
sjunkit avsevärt inom stadsdelen. De vars hyreskontrakt löpt ut har erbjudits andra bostäder 
eller annat boende i staden via Stiftelsen Hotellhem i Stockholm (SHIS). Eftersom 
inflyttningen avstannat hoppas vi därför att det finns möjlighet att låta människor vars 
hyresavtal löpt ut bo kvar snarare än att flytta till annat boende inom SHIS, givet att det är ett 
önskemål och något som är att föredra. 

Fysiska möten kan ibland vara avgörande för att fånga upp nyanser som annars tenderar att 
försvinna under digitala möten. Vi hoppas därför vidare att uppstarten av fysiska möten med 
stadsmammorna, fritidslots samt samhälls- och bovägledning kommer igång i normal 
omfattning så snart det bara är möjligt, givet smittskyddsläget. 

Det är positivt att arbetet med att upprusta stadsdelens parkmiljöer har kunnat fortsätta trots 
pandemin. Insatser har genomförts i flera befintliga parker och en ny, Rosendal Mindre, 
kommer att färdigställas under 2022. Fortfarande upplever kvinnor dock otrygghet i större 
utsträckning än män. I det fortsatta arbetet anser Vänsterpartiet även att parkernas betydelse 
för klimat och biologisk mångfald är centralt. För att ge verksamheten bästa möjliga 
förutsättningar bör på sikt en större del av stadsmiljöarbetet bedrivas i egen regi. 

För att hantera pandemins effekter på äldreomsorgens verksamheter har ett antal tjänster, 
såsom vårdlärare, dietist, verksamhetsutvecklare, äldrekurator och hälsopedagog, förstärkt 
organisationen. Det är positivt och kan bidra till att minska den omsorgsskuld som 
Vänsterpartiet ser att pandemin har skapat. Vi hoppas att de här tjänsterna är permanenta. 
Verksamhetsbaserad undervisning och hälsofrämjande arbete inom äldreomsorgen är viktigt. 
Att förebygga undernäring, trycksår och smittspridning är ett ständigt pågående arbete. 
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§ 7 Särskilt uttalande - Vänsterpartiet 

Vi ser att kontinuitet i hemtjänsten är prioriterat men att målen för året inte nås. Att äldre i 
behov av vård och stöd träffar färre personer har ju visat sig vara oerhört viktigt under 
pandemin men är också en nyckelfaktor i att äldre upplever hemtjänsten som god. Det skapar 
trygghet och förbättrar de anställdas arbetsmiljö och behöver prioriteras ytterligare. En låg 
andel timanställda skapar förutsättningar för kontinuitet, och vi ser att andelen timanställda 
behöver vara mycket lägre än idag. En vikariepool med tillsvidareanställd personal kan vara 
en del av den lösningen. Många rapporter visar en stressig och minutstyrd arbetsmiljö för 
anställda inom hemtjänsten, en arbetsmiljö som många inte skulle acceptera. Därför bör 
ramtid införas hos alla hemtjänstutövare liksom schemalagd tid för reflektion varje vecka.  

Fyra biståndsbedömda dagverksamheter (Grindstugan, Guldägget, Magda, Pärlan) återgick i 
egen regi under året på grund av att den upphandlande utföraren inte fick tillstånd av IVO att 
bedriva verksamheterna på grund av den chefsstruktur som uppgavs i ansökan. Förvaltningen 
har också förberett sig under året som gått på att överta de kommunövergripande 
verksamheterna (KÖV) på Tellus fritidscenter och Tanto seniorlokus från och med januari 
2022. Inga anbud kom in under upphandlingen som höll för att ta i beaktande. Ett oförändrat 
anslag sedan 1997 för att driva verksamheten är inte hållbart oavsett regi. Vänsterpartiet ser 
att nog med resurser har lagts på upphandlingar av de här verksamheterna och att driva dessa 
verksamheter i egen regi kan ge en bättre kontinuitet. När upphandlad verksamhet inte 
uppfyller kraven faller det tungt både på skattemedel och målgruppen för insatserna. 

Avslutningsvis kan vi konstatera att stadsdelen går med ett stort överskott i sitt bokslut. 
Vänsterpartiet hade velat se att en del av överskottet hade använts till investeringar och 
förstärkningar av verksamheten. De stora överskotten från äldreomsorgen behöver stanna i 
verksamheten för att hantera den omsorgsskuld som finns. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Sida 17 (65)



§ 7 Ersättaryttrande – Feministiskt initiativ 

        2022-02-24 
  
Verksamhetsberättelse 2021 

 
Ärende 7 
 
Dnr: SÖD 2021/1253 
 
Antonia Simon (Fi) e.y 

 
 
Ersättaryttrande 

Först vill jag rikta ett stort tack till alla medarbetare i stadsdelen. Även 2021 har varit ett år 
som präglats av pandemin och det fortsatt ansträngda läget med restriktioner och hög 
smittspridning i samhället. Något som naturligtvis därför syns i verksamhetsberättelsen med 
bokslutet för 2021. Stadens medarbetare har gjort ett fantastiskt arbete med att få 
verksamheterna att fungera trots påfrestningar och utmaningar. 

Även det andra pandemi-året har satt fokus på välfärden betydelse, på segregationen, det 
ökade våldet och på de allra mest utsatta. I Stockholm finns det stora ekonomiska klyftor som 
i och med pandemin har fördjupats ytterligare. Klyftor som växer ytterligare med den 
blågröna bostadspolitiken som innebär fortsatta utförsäljningar och ombildningar framför 
hyresrätter med rimliga hyresnivåer 

Vi kan konstatera att verksamhetsberättelsen för Södermalms stadsdelsnämnd 2021 tydligt 
speglar det grönblå styrets borgerliga politik med nedskärningar i skolan, utförsäljningar av 
allmännyttan, uteblivna satsningar på det förebyggande arbetet och på kvinnors organisering. 
Ett år av fler ideologiskt motiverade försäljningar av en majoritetet som sedan maktskiftet 
haft som mål att privatisera så mycket de kan av välfärden till förmån för företagen - på 
bekostnad av stockholmarna.  

Unga utan gymnasieutbildning har det fortsatt svårt på arbetsmarknaden. I en tid av ökade 
skjutningar och våld bland unga är det alarmerande att majoriteten inte har högre ambitioner 
för att ge fler unga större möjligheter att komma ut arbete eller studier. Det pressade läge som 
uppstått på arbetsmarknaden på grund av pandemin gör det dessutom svårare än vanligt för 
ungdomar att få sommarjobb. Det är positivt att stadsdelen kunnat utöka antalet platser så att 
fler ungdomar erbjudits feriejobb. Men faktum kvarstår att efterfrågan är stor, och vi anser att 
stadsdelen har ett ansvar i att tillgodose efterfrågan samt i att ge ungdomar bra förutsättningar 
inför framtiden. Tyvärr har den grönblå majoriteten inte tagit hänsyn till den efterfrågan i sin 
budget.  

Den generella utvärderingen av Stockholmsjobben har visat goda resultat. Men vi ser återigen 
att fler män än kvinnor gått från arbetsträning till StockholmsJobb - och därmed i större 
utsträckning når målet om självförsörjning. Därför vill Feministiskt initiativ att det görs en 
särskild satsning på att nå kvinnor. Långtidsarbetslösheten bland kvinnor har förstärkts under 
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pandemin, utrikesfödda kvinnor är överrepresenterade i statistiken. Vi menar att 
egenförsörjning är en av de viktigaste faktorerna för att nå ekonomiskt jämställdhet. Med 
Feministiskt initiativs budget hade vi satsat på en fördjupad samordning och insatser för att 
undanröja psykisk och fysisk ohälsa som står i vägen för många kvinnors möjlighet till 
egenförsörjning.  

Vi ser att pandemin både har synliggjort och fördjupat segregationen vilket har konstaterats i 
uppföljningen av delmålen för Agenda 2030. På flera håll ser vi tydligt konsekvenserna av 
majoritetens generella besparingspolitik. 

Förskolorna i stadsdelen har på grund av pandemin fortsatt anpassat verksamheten efter det 
rådande läget. Det är glädjande att läsa om ökade att satsningar för att arbeta med barns 
fysiska aktivitet genom pulshöjande aktiviteter utomhus såsom hinderbana, gympa, yoga mm. 
Förskolans personal gör ett fantastiskt jobb. Men vi påminns återigen om att medarbetarna på 
våra förskolor har ett arbete som kräver slitstarka och anpassade kläder som också kan 
användas både utomhus och inomhus. Därför tycker Feministiskt initiativ att det borde vara 
självklart att tillhandahålla all material som förskolans personal behöver för att förenkla och 
förbättra deras arbetsmiljö - och där bör arbetskläder ingå. Vidare vill vi att barnskötarnas 
specifika roll i förskolan uppvärderas och stärks, och framförallt att de erbjudas 
kompetensutveckling, inte enbart vidareutbildning. Att förbättra arbetssituationen för 
förskolans samtliga yrkesgrupper samt att minska den administrativa bördan är högt 
prioriterat. 

I en tid där vi gång på gång ser hur modersmålsundervisningen attackeras i Stockholm är det 
glädjande att stadsdelen satsat på att personal i förskolan ska utbildas i flerspråkighet och 
interkulturell pedagogik för att öka kompetensen inom ämnet, framförallt för de förskolor där 
en högre grad av barn har annat modersmål än svenska. Och att man implementerat det i 
verksamheternas inom-och utomhusmiljöer för att erbjuda en mångfald av material som 
berikar språkets utveckling. 

Vi tycker inte det räcker med kortvariga punktinsatser, begränsat till vissa säsonger,  där man 
ökar antalet bilfria gator i staden. Det krävs radikala tag i klimat- och miljöarbetet. 
Södermalm behöver ta större initiativ för att minska utsläppen och privatbilismen måste 
regleras. Feministiskt initiativ vill se fler permanenta gågator på Södermalm. 

Under den rödgrönrosa mandatperioden bedrevs ett målinriktat arbete för att bygga fler 
bostäder med fokus på hyresrätter, en strategi som har övergivits av det blågröna styret. Vi 
kan också konstatera att kvinnors otrygghet i de offentliga rummen fortfarande är ett faktum. 
Och även om resultatet uppger en viss förbättring jämfört med 2019 års undersökning så 
menar vi att man inte får nöja sig så länge tjejer och kvinnor inte upplever trygghet i sin egna 
närmiljö och därför måste det trygghetsskapande arbetet i stadsdelen fortsätta och utvecklas.  

Den grönblå majoritetens klappar gärna sig på axeln efter att de har gjort mindre justeringar 
kring förtur systemet - men verkligheten är att alldeles få för får hjälp. Feministiskt initiativ 
har under de senaste åren tydligt drivit frågan om att förturssystemet måste förändras i 
grunden. Vi vill också att tvåårsregeln och regeln om skuldfrihet helt avskaffas. Dessutom 
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vill vi införa en bostadsgaranti för våldsutsatta, och öppna fler skyddade boenden för äldre 
och funktionshindrade. 
 
Det eskalerade vapenvåldet har fortsatt även under hela 2021 och hälften av landets alla 
dödsskjutningar inträffade i Stockholm, där 24 personer har skjutits till döds. Men trots det 
ökade våldet röstade det grönblåa styret nej till Feministiskt initiativs förslag om att införa 
Sluta skjut i Stockholm.  

Det moderatledda styret planerar att sätta upp ytterligare ett 70-tal kameror i staden. 
Feministiskt initiativ är det enda parti i stadshuset som inte ställer sig positiva till stadens 
kameraövervakning. Vi tycker det är oroväckande att det enda förslag som presenteras mot 
våldet är fler kameror. För när politisk fokus läggs på kortsiktiga lösningar tappar man det 
viktiga förebyggande arbetet.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 8 
Skrivelse från V med anledning av skjutning med dödlig 
utgång i Hammarby Sjöstad  
Svar på skrivelse från Charlotte Lilja Pittuco med flera (V) 
SÖD 2021/1354 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Särskilt uttalande 
Jonas Nilsson (M), Mikael Igelström (M), Harald Eriksson (M), 
Anders Karlsson (M), Anne-Lie Elfvén (L), Magnus Palm (MP) och 
Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt uttalande från 
majoriteten (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD), Eva Runvald (M), Britt Haselwanter (M), 
Roslana Cederhage (M), Johan Lisspers (L) och Ashna Ibrahim (C) 
ställer sig bakom det särskilda uttalandet från majoriteten. 

   
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse från Charlotte Lilja Pittuco med 
flera (V). Skrivelsens författare önskar få svar på frågor som 
uppstod med anledning av skjutning med dödlig utgång i 
Hammarby sjöstad. Frågorna besvaras i detta tjänsteutlåtande. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1354-3 §8 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Skrivelse från V med anledning av skjutning 
med dödlig utgång i Hammarby Sjöstad 
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§ 8 Särskilt uttalande -  Majoritetspartierna 

Södermalms stadsdelsnämnd 
2022-02-24 

 
Ärende 8 – Skrivelse från V 

Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Magnus Palm (MP) 

Lars Rottem Krangnes (C) 
Frida Bondesson (KD) 

 
Särskilt uttalande  
 
Vänsterpartiet har med anledning av höstens tragiska händelser ställt ett antal frågor till 
förvaltningen. Likt förvaltningen understryker har krisberedskapen fungerat väl och så även 
intern och extern samverkan. En effektiv samverkan är ett viktigt verktyg både för att 
krisberedskapen ska fungera och för att minimera risken för att kriser uppstår. Med detta sagt 
finns det alltid anledning att utvärdera och bli bättre. Dock hänger Vänsterpartiet upp detta på 
att Sluta skjut skulle vara en mirakelkur mot den organiserade brottsligheten i Stockholm.  
 
Stockholms stad har idag en samverkan, som påminner om Sluta skjut, vid namn Trefas. En 
organisation som först testats i Järva och nu utvecklas i andra delar av staden, exempelvis i 
Enskede-Årsta-Vantör och lokalpolisområde Globen. Den grönblå majoriteten bryr sig om 
tryggheten för alla stockholmare och fortsätter därför med lokalt beprövade metoder för att 
stärka tryggheten. I Vänsterpartiets budget för 2022 ska enbart Sluta skjut prövas i Järva som 
ett pilotprojekt.  
 
Stadens arbete med Trefas har kommit att omfatta omkring 100 individer sedan starten 2019 
och stadens avhoppaprogram har också fått mer resurser och möjligheter sedan 2019, något 
tidigare majoritet alltså inte tagit tag i. Stockholms stad har också ett brett utbud av andra 
åtgärder och insatser för att stödja och hjälpa personer som vill lämna en kriminell livsstil.  
Alla insatser ska utgå från individens behov. Att riva upp en lokalt beprövad och anpassad 
metod till förmån för ett alternativ känns inte oproblematiskt om trygghet för alla 
stockholmare ska sättas i första rummet.   

Sida 22 (65)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 9 
Inkomna medborgarförslag januari 2022  
Beslut om hantering 
SÖD 2022/101 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag gällande förbättrad parkmiljö i 

Bergsgruvan (SÖD 2022/97) lämnas till förvaltningen för 
beredning. 

2. Medborgarförslag angående utegym på Åsöberget, nordöstra 
Södermalm (SÖD 2022/87) lämnas till förvaltningen för 
beredning. 

3. Medborgarförslag angående att installera schackbord 
förslagsvis på Mariatorget (SÖD 2022/86) lämnas till 
förvaltningen för beredning. 

4. Medborgarförslag angående att bygga om befintlig 
outnyttjad lekyta i anslutning till Bergsgruvan till ett 
pumptrack (SÖD 2022/74) lämnas till förvaltningen för 
beredning. 

5. Medborgarförslag gällande att Stockholms stad bör snarast 
inrätta en vetenskapligt baserad koldioxidbudget (SÖD 
2022/59) lämnas till förvaltningen för beredning. 

6. Medborgarförslag angående att koloniträdgårdsföreningens 
trädgårdsavfall ska transporterar bort av staden (SÖD 
2022/46) lämnas till förvaltningen för beredning. 

7. Medborgarförslag angående förlängning av laglig 
graffitivägg i Skanstull (SÖD 2022/34) lämnas till 
förvaltningen för beredning. 

8. Medborgarförslag gällande att göra fart- infartshinder i 
svensk granit (SÖD 2022/33) överlämnas till 
Trafiknämnden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Under januari månad 2022 har åtta medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
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2022-02-24 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/101-2 §9 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Inkomna medborgarförslag januari 2022 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 10 
Medborgarförslag om att inrätta en hundrastgård i parken 
bakom Förskeppsgatan samt åtgärda parkens övervuxna 
spaljéer  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2021/979 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
inrätta en hundrastgård i parken bakom Förskeppsgatan i 
Hammarby Sjöstad samt åtgärda parkens övervuxna spaljéer. 
 
Den del av parken som eventuellt skulle kunna göras om till 
hundrastgård är en öppen yta som är planerad att vara täckt av gräs 
men idag mestadels består av stampad jord. Att skapa en 
hundrastgård på ytan skulle innebära att den endast kan nyttjas av 
hundägare och dess hundar. Förvaltningen anser att ytan behöver 
fortsätta vara öppen för olika aktiviteter. Att ytan också är nära 
bostäder gör den heller inte lämplig som hundrastgård. 
 
I samband med hanteringen av ett tidigare medborgarförslag om 
parken tog stadsdelsnämnden den 25 mars 2021 beslut om att förse 
ytan med ett mer ändamålsenligt ytskikt i form av grus. 
Förvaltningen planerar att genomföra denna åtgärd under året. 
 
Piprankorna på pergolan hindrar idag sikten från parksofforna till 
kryddplanteringarna. Förvaltningen har därför som ambition att 
skapa nya planteringsytor mellan parksofforna i pergolan och att 
flytta piprankorna till dessa ytor. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 

Sida 25 (65)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

Handlingar i ärendet 
 SÖD 2021/979-6 §10 den 24 februari 2022, Södermalms 

stadsdelsnämnd Medborgarförslag om att inrätta en 
hundrastgård i parken bakom Förskeppsgatan samt åtgärda 
parkens övervuxna spaljéer 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 11 
Medborgarförslag gällande fritidsbank på Södermalm  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2021/1162 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Reservationer 
Frida Nehrfors Hultén (V) och Charlotte Lilja Pittuco (V) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för eget förslag (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Birgitta Sevefjord (V) ställer sig bakom Vänsterpartiets förslag till 
beslut. 
  
Antonia Simon (Fi) lämnar ett eget ersättaryttrande från 
Feministiskt initiativ (bilaga) samt ansluter sig till Vänsterpartiets 
förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
etablering av en fritidsbank på Södermalm. En fritidsbank lånar 
gratis ut utrustning och syftar att främja såväl spontan som 
organiserad idrott och bidrar till ökat intresse för friluftsliv. 
Förslagsställaren föreslår att Södermalms stadsdelsnämnd eller 
Stockholms stad inrättar en fritidsbank i Hammarby sjöstad eller på 
Södermalm. 
  
Förvaltningen delar skribenternas uppfattning om att fritidsbank kan 
bidra till stadens långsiktiga hållbarhetsmål. Det kan särskilt gynna 
fler barn och unga att delta i sport- och friluftsaktiviteter på lika 
villkor. I ett remissvar oktober 2021 till kommunfullmäktige såg 
förvaltningen positivt på att staden utreder förutsättningarna för att 
inrätta ett fritidsbibliotek/fritidsbank för utlåning av utrustning i 
några av stadens stadsdelar. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Charlotte Lilja Pittuco (V) och Frida Nehrfors Hultén (V) föreslår 
att nämnden beslutar enligt Vänsterpartiets förslag (bilaga).  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut - 
förvaltningens förslag och Vänsterpartiets förslag. Ordföranden 
ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1162-7 §11 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Medborgarförslag gällande fritidsbank på 
Södermalm 
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§ 11 Förslag till beslut - Vänsterpartiet (V) 

Södermalms stadsdelsnämnd 
 
2022-02-24 
 
Ärende 11 
Medborgarförslag om 
fritidsbank på Södermalm 

 
Dnr SÖD 2021/1162 
 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V) 
 

 

 
Förslag till beslut 
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta 

1. Att delvis tillstyrka medborgarförslaget genom att inrätta en fritidsbank 
2. Att därutöver anföra följande: 

 
Det är oerhört dyrt att delta i de flesta organiserade fritidsaktiviteter på Södermalm liksom i 
stora delar av staden. Många aktiviteter och sporter kräver dessutom dyr utrustning för att 
man ska delta vilket gör att både barn och vuxna utan höga inkomster får avstå eller inte tar 
del i den hälsofrämjande aktivitet som idrott och friluftsliv är.  
 
Vi delar medborgarförslagets uppfattning att en fritidsbank, eller fritidsbibliotek som det 
också kallas, både skulle möjliggöra för fler att delta i sporter och ta del av friluftsliv 
samtidigt som det bör ses som en del i stadens hållbarhetsarbete. Därför vill vi se att en 
fritidsbank inrättas på Södermalm i anda med medborgarförslaget men i den 
organisationsform och centrala plats som förvaltningen finner lämplig.
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§ 11 Ersättaryttrande – Feministiskt initiativ 

Södermalms stadsdelsnämnd 

2022-02-24 

Dnr SÖD 2021/1162 

Medborgarförslag gällande 
fritidsbank på Södermalm  

Antonia Simon (Fi) e.y 

 

Ersättaryttrande 

Vi vill tacka för detta medborgarförslag. Förslaget lyfter något oerhört viktigt - rätten till en 
meningsfull fritid på lika villkor. En fritidsbank som möjliggör uthyrning av utrustning till olika 
fritids- och friluftsaktiviteter innebär också en satsning på folkhälsan och klimatet.  

Fritidsbanken är redan en etablerad verksamhet i flera kommuner i landet. Senast i februari 
2022 öppnades en fritidsbank i Sigtuna kommun. Verksamheten bygger på lokalt och 
långsiktigt engagemang.  

Vi delar förslagsställaren idé om att möjligheten att inrätta en fritidsbank på Södermalm ska 
undersökas.  

I höstas lämnade Feministiskt initiativ in en motion om att att starta ett 
fritidshjälpmedelbibliotek för en jämlik fritid. Enligt Myndigheten för delaktighets rapport Aktiv 
fritid (2020) är pengar ett av de tre främsta skälen till att personer med 
funktionsnedsättningar inte har möjlighet till en mer aktiv fritid. Det är helt enkelt för dyrt att 
införskaffa de fritidshjälpmedel som behövs för att vara delaktig, prova på och utöva sina 
fritidsintressen. Fritidsbiblioteket ska fungera som en förlängning av fritidsbankens koncept. 
Den ska erbjuda möjligheten att korttidslåna saker som exempelvis ramper, strandrullstolar, 
liftar, cyklar som kan ta rullstolar, m.m. Fritidshjälpmedelbiblioteket kan nyttjas av såväl 
privatpersoner som av föreningslivet för att kunna tillgängliggöra sina aktiviteter och 
evenemang.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 12 
Medborgarförslag gällande att förbättra miljön i 
Ånghästparken under bron (Ringvägen)  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2021/1022 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att förbättra miljön i Ånghästparken under Ringvägen. I förslaget 
beskrivs att det under Ringvägen är mörkt och otryggt varför 
förslagsställaren efterfrågar om åtgärder kan genomföras för att 
förbättra miljön på denna plats, exempelvis genom att tillföra bättre 
belysning, asfaltera ytan under bron eller tillföra konst. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att förlaget är positivt då det innehåller 
förslag på åtgärder som syftar till att den aktuella platsen under 
Ringvägen ska upplevas trevligare och tryggare att passera. 
 
I ett tidigare medborgarförslag, ”Medborgarförslag om flytt av 
servicegruppens materialupplag vid Zinkens Väg till utrymme 
under Ringvägen”, beslutade stadsdelsnämnden i samband med 
nämndsammanträdet den 30 januari 2020 att förvaltningen närmare 
skulle undersöka möjligheten att anlägga ett upplagsområde för 
bland annat skräpkorgar och grus på ytan under Ringvägen. 
Förvaltningen har ett pågående planeringsarbete kring detta och 
planerar att under innevarande år (2022) ta ett beslut kring 
anläggandet av upplagsytan. 
 
Beträffande den del av förslaget som omfattar belysning är området 
under Ringvägen idag belyst under den mörka tiden på dygnet. 
Enligt trafikkontoret, som ansvarar för belysningen i det aktuella 
området, är belysningen vid platsen tillräcklig och det är i dagsläget 
inte aktuellt att tillföra ytterligare belysning. 
 
Möjligheten att tillföra konst till platsen kan enligt Stockholm konst 
utredas närmare tillsammans med trafikkontoret och 
stadsdelsförvaltningen i samband med en eventuell framtida 
upprustning av ytan eller av själva brokonstruktionen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1022-6 §12 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Medborgarförslag gällande att förbättra 
miljön i Ånghästparken under bron (Ringvägen) 
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§ 13 
Remiss av Liljeholmsbroarna, större åtgärder, 
Inriktningsbeslut  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2021/1609 
SÖD 2021/1411 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått ett förslag till 
inriktningsbeslut gällande Liljeholmsbroarna på remiss. 
Liljeholmsbroarnas brodelar är så pass nedgångna att det behöver 
utföras större åtgärder för att säkerhetsställa broarnas funktion. I 
remissen beskrivs olika alternativ till renoveringsåtgärder av 
broarna samt alternativ till nya broar i befintligt och i nytt läge. 
 
 
Utifrån trafikkontorets redogörelse kring de olika alternativen till 
renoveringar av Liljeholmsbroarna samt anläggning av nya broar 
som beskrivs i remissen anser förvaltningen att trafikkontorets och 
trafiknämndens bedömning att gå vidare med alternativ 1B och 1D 
vara de mest relevanta. De föreslagna alternativen innebär 
renoveringsåtgärder med en teknisk livslängd på 20 respektive 60 år 
samt med bärighetsklass BK4. 
 
 
Förvaltningen vill i detta sammanhang lyfta behovet av att se över 
trygghetsfrågorna i det vidare arbetet kring de olika 
renoveringsalternativen då detta kommer att beröra parkområden 
inom stadsdelsområdet som hyser ordnings- och 
trygghetsproblematik. 
 
 
Vid ett framtida ställningstagande kring valet av nya broar är det 
enligt förvaltningen viktigt att analysera påverkan på stadsmiljön 
med hänsyn till bland annat vattenkontakt, skuggeffekter, trygghet 
och stadsbild. Detta gäller speciellt förslaget som innebär en ny 
placering öster om befintliga broar vilket kommer att påverka bland 
annat den nordvästra delen av Drakenbergsparken. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1411-4 §13 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Liljeholmsbroarna, större 
åtgärder, Inriktningsbeslut 
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§ 14 
Remiss av Revidering av samverkansavtal med SISAB 
gällande utbildningslokaler KS 2021/992  
Yttrande till kommunstyrelsen 
SÖD 2021/1429 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och översänder det som remissyttrande till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har på uppdrag arbetat fram ett reviderat 
ramavtal i samarbete med SISAB. Det nya avtalet benämns 
samverkansavtal mellan Stockholms Stadshus AB och SISAB, 
Skolfastigheter i Stockholm AB. Förslaget till det nya 
samverkansavtalet avser förtydliga koncerngemensamma intressen 
samt öka incitamenten till samarbete och effektivisering av 
nämndens utbildningslokaler i SISAB:s fastigheter. 
 
Södermalms stadsdelsnämnd beräknas få en hyreshöjning med ca 
8,1 procent, vilket innebär en ökad hyreskostnad om ca 1,4 mnkr. 
Nämndens nettolokalkostnader förväntas dock endast öka med ca 
156 tkr eftersom SISAB utökar sitt åtagande i aktuella fastigheter. 
Förvaltningen noterar att kostnadsberäkningarna är schematiska i 
dagsläget vilket kan innebära viss avvikelse mot verkligt utfall. 
Förvaltningen instämmer med att föreslagna justeringar av 
samverkansavtalet är rationella och ändamålsenliga för alla parter. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1429-4.2 §14 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Revidering av samverkansavtal 
med SISAB gällande utbildningslokaler KS 2021/992 
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§ 15 
Remiss av Färdplan för äldreomsorgens utveckling  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1462 
SÖD 2021/1415 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Särskilt uttalande 
Frida Nehrfors Hultén (V) och Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett 
särskilt uttalande från Vänsterpartiet (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Birgitta Sevefjord (V) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Vänsterpartiet. 
  
Antonia Simon (Fi) lämnar in ett eget ersättaryttrande från 
Feministiskt initiativ (bilaga) 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ärendet ”Färdplan för 
äldreomsorgens utveckling” på remiss från kommunstyrelsen. 
Förslaget är framtaget av stadsledningskontoret och färdplanen ska 
ses som ett ramverk för det pågående och kommande strategiska 
utvecklingsarbetet inom verksamhetsområdet. 
 
Färdplanen är uppbyggd runt fyra rubriker och under respektive 
rubrik finns ett antal centrala behov specificerade. Flera av dessa 
återfinns som konkreta uppdrag och aktiviteter i budget 2022. 
Andra är mer långsiktiga till sin karaktär och kommer inte att kunna 
färdigställas än på ett antal år. 
 
Färdplanen följer nämndernas ordinarie ansvar för frågorna i 
enlighet med budgetuppdrag och reglementen. Stadsdelsnämnderna 
föreslås ansvara för större delen av genomförandet i verksamhet. 
Äldrenämnden har en viktig roll i att hålla ihop det strategiska 
utvecklingsarbetet samt ges i uppdrag att, i samråd med 
kommunstyrelsen, leda och samordna det fortsatta arbetet med 
färdplanen. 
 
Förvaltningen ser det som mycket positivt att det tas fram en 
gemensam plan och ett ramverk för hur stadens arbete behöver 
utvecklas för att möta nuvarande och kommande behov av 
äldreomsorg. Förvaltningen vill framföra att det finns ett antal 
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utmaningar med färdplanens olika avgränsningar och 
konkretiseringsnivåer. Med nuvarande omfattning och detaljnivå 
blir planen något svår att överblicka. För att det inte ska uppstå 
glapp mellan policynivån och genomförandet på olika nivåer i 
organisationen efterfrågar förvaltningen tydligare skrivningar kring 
hur färdplanen är tänkt att genomföras. Slutligen vill förvaltningen 
föra fram att färdplanen skulle gagnas av att brytas ned till mer 
konkreta aktiviteter i en kompletterande handlingsplan, där 
prioriteringsordning liksom ansvar för genomförandet för respektive 
aktivitet framgår. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1415-5.2 §15 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Färdplan för äldreomsorgens 
utveckling 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 
2022-02-24 
 
Ärende 15 
Remiss av Färdplan för 
äldreomsorgens utveckling 

 
Dnr. SÖD 2021/1415 
 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V) 
 

 

Särskilt uttalande  
 
Vänsterpartiet anser att delar av den strategiska kompetensförsörjningen måste vara mer 
ambitiös än den som skissas i färdplanen. Vi vill särskilt framhålla följande.  
 
- I nuläget utför undersköterskor och vårdbiträden inom hemtjänsten samma arbetsuppgifter 
som de som helt saknar utbildning för detta arbete. Att föreslå att alla minst ska uppnå 
vårdbiträdesnivå till 2033 är att sätta ribban för lågt. Ambitionen borde vara att redan under 
nästa mandatperiod uppnå minst vårdbiträdesnivå.  
- Vänsterpartiet anser att en hemtjänst utan kravställd utbildning inte uppfyller 
socialtjänstlagen. Krav på vårdbiträdesnivå bör därför genomföras kontinuerligt.  
- Vänsterpartiet anser inte att serviceassistenter är en gångbar väg framåt. Vård och 
omsorgsarbete är många gånger både fysiskt och psykiskt krävande och därför krävs en 
professionalisering av arbetet.  
- Vänsterpartiet instämmer i att undersköterskor ska få möjlighet att erbjudas 
spetskompetensutbildningar. Bara så kan personalens kompetens tillvaratas, vård och 
omsorgsyrkenas status höjas och viljan att söka sig till eller att stanna i yrket öka.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

2022-02-24 

Dnr SÖD 2021/1415 

Remiss av färdplan för 
äldreomsorgens utveckling  

Antonia Simon (Fi) e.y 

  

  

Ersättaryttrande 

Vi på Feministiskt initiativ tycker det är bra att en färdplan för äldreomsorgens långsiktiga 
utveckling tas fram. Äldreomsorgen har drabbats hårt av pandemin och det finns därför ett 
stort behov av ett strukturerat utvecklingsarbete för att stadens äldreomsorg ska vara 
tillgänglig och av hög kvalitet för alla stockholmare, utifrån den enskildes behov och 
önskemål. Coronakrisen har synliggjort brister inom äldreomsorgen som är direkta 
konsekvenser av oansvariga politiska beslut, och vi i Feministiskt initiativ anser att det är hög 
tid att åtgärda detta genom satsningar på de äldre och äldreomsorgens personal.  

Liksom förvaltningen anser vi att det är anmärkningsvärt att det saknas en konkret 
handlings- och genomförandeplan inklusive ansvarsfördelningen mellan stadens olika 
nämnder och stadsdelar. Vidare lyfter förvaltningen en viktigt punkt om om att det kommer 
att saknas 430 platser på vård- och omsorgsboende 2040 samt osäkerheter kring pågående 
och planerade nybyggnationer. Vi håller med om att detta bör tas hänsyn till i en färdplan för 
äldreomsorgens utveckling.  

Utöver det saknar vi en övergripande jämställdhetsanalys i färdplanen. Vi instämmer i att det 
är oerhört viktigt att det jämställdhetsperspektivet beaktas och finns med i arbetet och skulle 
därför vilja se att det görs ett tillägg som får med detta perspektiv. Feministiskt initiativ vill se 
en äldreomsorg som tar hänsyn till skillnader mellan olika grupper av äldre personer. 
Kvinnor, hbtqi-personer, äldre som tillhör nationella minoriteter, och äldre som migrerat från 
andra länder – ska alla ha lika rätt till en värdig ålderdom.  

Slutligen vill vi lyfta vikten av satsa på personalkontinuiteten och fortsätta utveckla 
äldreomsorgen med goda arbetsvillkor för personal genom att säkra tillgången till trygga 
äldreboenden i kommunal regi för att kunna garantera att rätt kompetens, bra 
anställningsvillkor, och utveckling av lokalerna prioriteras.  
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§ 16 
Remiss av Nya riktlinjer för familjehemsvård för barn och 
unga  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/892 
   
  
SÖD 2021/1421 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Jörgen 
Gyllenblad (S), Frida Nehrfors Hultén (V) och Charlotte Lilja 
Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Cassandra Solback (S), Anna-Karin Lindahl (S), Birgitta Sevefjord 
(V) och Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det särskilda 
uttalandet från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
En remiss har inkommit till stadsdelsnämnden från 
kommunstyrelsen angående nya riktlinjer för familjehemsvård för 
barn och unga. Remissen ska besvaras senast 1 mars 2022. 
  
Ny lagstiftning och föreskrifter har trätt i kraft inom området 
familjehemsvård för barn och unga. Socialstyrelsen har också gett 
ut nya vägledningar och handläggningsstöd som påverkar arbetet 
med familjehemsvård. Förslaget till nya riktlinjer har uppdaterats i 
enlighet med de nya regelverken och rekommendationerna. Även 
barnrättsperspektivet har setts över och förtydligats i och med att 
barnkonventionen blev svensk lag den 1 januari 2020. Skolan som 
skyddsfaktor och vikten av en fungerande skolgång för barn i 
familjehem har särskilt poängterats i de nya riktlinjerna. För att 
förenkla för läsaren har riktlinjernas struktur setts över och i 
förslaget finns också tydligare hänvisningar till bland annat 
Socialstyrelsens föreskrifter, allmänna råd och handböcker i syfte 
att göra det lättare att hitta fördjupad information. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1421-3 §16 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Nya riktlinjer för 
familjehemsvård för barn och unga 
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§ 16 Särskilt uttalande – Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ 

     2022-02-25 
     Ärende 16 

      
Remiss av Nya riktlinjer 

     för familjehemsvård för 
     barn och unga 

 
Anders Göransson m.fl. S 

Charlotte Lilja 
Pittuco.fl.V 

Antonia Simon, Fi 
 
 
 
 
 
Särskilt uttalande  
 
De nya riktlinjerna gällande familjehemsvård för barn och unga är generellt i positiv riktning. 
En särskilt viktig skyddsfaktor är vikten av obruten skolgång och att den fullföljs. Barns och 
ungas rätt att komma till tals inför en placering är oerhörd viktig att beakta. Närhetsprincipen 
på 10 mil fyller dock inte riktigt sitt syfte när det kommer till de barn och unga vars bästa inte 
är att brytas upp ifrån skolgång och umgänge. 
 
Intentionen i den svenska sociallagstiftningen är att barn ska återförenas med sina biologiska 
föräldrar när syftet med vården har uppnåtts. Men med beaktande av barnets behov av en 
stabil och trygg uppväxt, är inte alltid en återförening till barnets bästa.  Det är av vikt att inte 
föräldrars rätt och skyldigheter att sörja för sitt barns välbefinnande åsidosätts, men det ska 
inte tillåtas gå före barnets rätt till en stabil och trygg uppväxt. Huvudfokus i detta läge borde 
vara att ge barnen en trygg uppväxt snarare än att fokusera på att återförenas med sina 
biologiska föräldrar. 
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§ 17 
Remiss av Förslag till reviderade riktlinjer för omsorg på 
obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stadskommunala förskolor  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1321 
SÖD 2021/1265 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
En remiss har inkommit till stadsdelsnämnden från 
kommunstyrelsen angående förslag till reviderade riktlinjer för 
omsorg på obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala förskolor. Remissen 
ska besvaras senast 1 mars 2022. 
  
Riktlinjerna avseende omsorg på obekväm arbetstid har förtydligats 
på flera områden. De viktigaste förändringarna är: 

 Förtydligande av när omsorg ges i lokal och när det finns 
möjlighet till omsorg i hemmet. 

 Att omsorg på obekväm arbetstid kan sökas per kalenderår 
istället för per termin. 

 Att utbildningsförvaltningen har möjlighet att ifrågasätta det 
angivna behovet av omsorg på obekväm arbetstid och vid 
misstanke om överutnyttjande kunna ändra beslut. 

Vad avser riktlinjerna för barnsäkerhet har ett avsnitt om åtgärder 
för värmebölja lagts till och länkar i dokumentet har uppdaterats för 
att vara aktuella. 
  
Förvaltningen är positiv till de uppdaterade riktlinjerna för omsorg 
på obekväm arbetstid och riktlinjerna för barnsäkerhet. 
  
Förvaltningen anser att de bidrar till att öka tydligheten för 
vårdnadshavare samt underlättar tillämpningen för beslutsfattare 
och utförare jämfört med tidigare. Förslaget till uppdaterade 
riktlinjer för barnsäkerhet där värmebölja ingår anser 
förvaltningen är mycket bra utifrån de senare årens erfarenheter för 
verksamheterna sommartid. 
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 
förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1265-3 §17 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss av Förslag till reviderade riktlinjer 
för omsorg på obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stadskommunala  

 

Sida 44 (65)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 18 
Remiss serveringstillstånd, Aleks y Filip, Bjälbogatan 32  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-45/2022 
SÖD 2022/37 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Aleks y Filip, Bjälbogatan 32 måndag till söndag kl. 
11.00 – 23.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Aleks y Filip, Bjälbogatan 32 måndag till söndag kl. 
11.00 – 23.00 för allmänheten i uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) och Anders Göransson (S) anmäler jäv och 
deltar inte i behandlingen av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Aleks y Filip, Bjälbogatan 32. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/37-3 §18 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Aleks y Filip, 
Bjälbogatan 32 
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§ 19 
Remiss serveringstillstånd, Il Nostro, Tegelviksgatan 67  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-9376/2021 
SÖD 2021/1454 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Il Nostro, Tegelviksgatan 67 måndag till söndag kl. 
11.00 – 23.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Il Nostro, Tegelviksgatan 67 måndag till söndag kl. 
11.00 – 22.00 för allmänheten i uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) och Anders Göransson (S) anmäler jäv och 
deltar inte i behandlingen av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Il Nostro, Tegelviksgatan 67. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1454-3 §19 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Il Nostro, 
Tegelviksgatan 67 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 20 
Remiss serveringstillstånd, CASA DEL CAVA, 
Hornsgatan 2  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-9712/2021 
SÖD 2022/58 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang CASA DEL CAVA, Hornsgatan 2 måndag till söndag kl. 
11.00 – 01.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang CASA DEL CAVA, Hornsgatan 2 måndag till söndag kl. 
11.00 – 23.00 för allmänheten i uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) och Anders Göransson (S) anmäler jäv och 
deltar inte i behandlingen av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang CASA DEL CAVA, Hornsgatan 
2. Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/58-3 §20 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, CASA DEL 
CAVA, Hornsgatan 2 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 21 
Remiss serveringstillstånd, Crusco, Söder Mälarstrand 
81 Kajplats 23  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-8/2022 
SÖD 2022/31 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Crusco, Söder Mälarstrand 81 Kajplats 23 måndag till 
söndag kl. 11.00 – 23.00 för allmänheten i restaurangen (i matrum) 
under perioden 1 maj till och med 30 september. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Crusco, Söder Mälarstrand 81 Kajplats 23 måndag till 
söndag kl. 11.00 – 23.00 för allmänheten i uteserveringen 
(toppdäck) under perioden 1 maj till och med 30 september. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) och Anders Göransson (S) anmäler jäv och 
deltar inte i behandlingen av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Crusco, Söder Mälarstrand 81 
Kajplats 23. Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/31-3 §21 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Crusco, Söder 
Mälarstrand 81 Kajplats 23 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 22 
Remiss serveringstillstånd, Restaurang Skeppsbron 10, 
Skeppsbron 10  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-9608/2021 
SÖD 2021/1445 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
Restaurang Skeppsbron 10, Skeppsbron 10 måndag till söndag kl. 
11.00 – 01.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
Restaurang Skeppsbron 10, Skeppsbron 10 måndag till söndag kl. 
11.00 – 22.00 för allmänheten i uteserveringen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) och Anders Göransson (S) anmäler jäv och 
deltar inte i behandlingen av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för Restaurang Skeppsbron 10, Skeppsbron 10. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/1445-3 §22 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Restaurang 
Skeppsbron 10, Skeppsbron 10 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 23 
Remiss serveringstillstånd, Sushi med Mera, Skeppar 
Karls Gränd 3  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-9737/2021 
SÖD 2022/26 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Sushi med Mera, Skeppar Karls Gränd 3 måndag till 
söndag kl. 11.00 – 01.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) och Anders Göransson (S) anmäler jäv och 
deltar inte i behandlingen av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Sushi med Mera, Skeppar Karls 
Gränd 3. Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/26-3 §23 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Sushi med Mera, 
Skeppar Karls Gränd 3 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 24 
Remiss serveringstillstånd, Le Petit Riche, Götgatan 40  
Remiss från tillståndsenheten dnr 9.1.1-168/2022 
SÖD 2022/70 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan om serveringstillstånd för 
restaurang Le Petit Riche, Götgatan 40 måndag till söndag kl. 11.00 
– 01.00 för allmänheten i restaurangen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Jäv 
Anne-Lie Elfvén (L) och Anders Göransson (S) anmäler jäv och 
deltar inte i behandlingen av ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan om 
serveringstillstånd för restaurang Le Petit Riche, Götgatan 40. 
Förvaltningen har inget att invända mot ansökan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag samt att beslutet justeras omedelbart. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/70-3 §24 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Remiss serveringstillstånd, Le Petit Riche, 
Götgatan 40 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 25 
Anmälan av delegationsbeslut 2022  
SÖD 2022/21 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Beslut fattade på delegation anmäls: 

 Anmälan om yttrande till Spelinspektionen 2021, dnr SÖD 
2022/51 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen 
regi, dnr. SÖD 2022/175 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 
regi, dnr. SÖD 2022/174 

 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/21-2 §25 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Anmälan av delegationsbeslut 2022 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 26 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 2022  

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från sociala delegationens sammanträden den 1 
februari 2022, 15 februari 2022 och 23 februari 2022 anmäls. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 27 
Förvaltningsgruppens protokoll 2022  
SÖD 2022/22 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 14 
februari 2022 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/22-4 §27 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Förvaltningsgruppens protokoll 2022 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 28 
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2022  
SÖD 2022/23 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågors sammanträde den 15 
februari 2022 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/23-5 §28 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 2022 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 29 
Protokoll pensionärsrådet 2022  
SÖD 2022/24 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 14 februari 2022 
anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/24-4 §29 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Protokoll pensionärsrådet 2022 

 

Sida 56 (65)



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 30 
Information från förvaltningen  
Stadsdelsdirektör Ann-Christine Jenvén berättar om på vilket sätt 
förvaltningen informerar om arbetet inom äldreomsorgens 
förebyggande arbete genom sociala medier. Rekommenderar alla att 
följa förvaltningens Facebooksida "Senior på Södermalm" samt 
aktuella Instagramkonton "DV_Guldagget", "DV_Grindstugan", 
"DV_Magda", "DV_Parlan" för att få en inblick i dessa 
verksamheter. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 31 
Övriga frågor  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått utmärkelsen "Trädskyddspriset 
2021". Anne-Lie Elfvén (L) representerade Södermalm på 
prisutdelningen och överlämnar ett diplom till stadsdelsdirektör 
Ann-Christine Jenvén. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 32 
Skrivelse från (V) om utredning av möjligheter för 
upprättande av vikariepool i kommunala förskolan  
SÖD 2022/253 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) väcker ett ärende genom en 
skrivelse om utredning av möjligheter för upprättande av 
vikariepool i kommunala förskolan. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/253-2 §32 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Skrivelse från (V) om utredning av 
möjligheter för upprättande av vikariepool i kommunala 
förskolan 
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§ 32 - Skrivelse från Vänsterpartiet om utredning av möjligheter för upprättande av vikariepool i 
kommunala förskolan 

Södermalms stadsdelsnämnd 
 
2022-02-24 
 
Skrivelse om utredning av 
möjligheter för upprättande 
av vikariepool i kommunala 
förskolan 

 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 
(V) 
 

 

Skrivelse om utredning av möjligheter för upprättande av vikariepool i kommunala 
förskolan 

Förskolan är generellt en verksamhet med många timanställningar och kortare vikariat.  
Korta vikariat och timanställningar skapar otrygga anställningar och gör att barnen och 
föräldrar får träffa nya ansikten och gör det svårt för den fasta personalen att planera 
och genomföra den planerade verksamheten.  
 
En vikariepool med fast anställd personal som kan agera vikarier på stadsdelens olika 
förskolor skulle kunna skapa kontinuitet och ge bättre förutsättningar för att genomföra 
bra verksamhet på våra förskolor. Det skulle också göra att stadsdelen kunde erbjuda 
fler fasta, trygga anställningar och lägga resurser på annat än rekrytering av tillfällig 
personal. Vi vill att förvaltningen undersöker möjligheterna för en vikariepool och då 
också besvarar nedanstående frågor: 
 

1. Hur stor andel av arbetade timmar gjordes av timanställda eller personal anställd 
på korttidsvikariat under 2021 i stadsdelens kommunala förskolor?  

2. Hur många heltidstjänster motsvarade antal dagar bemannade med timvikarier 
och korta vikariat under 2021 i stadsdelens kommunala förskolor? 

3. Hur många vikarier används i snitt per dag (ej inräknat skollov) i stadsdelens 
kommunala förskolor? 

4. Hur många inom personalen var visstidsanställda under vårterminen, blev av 
med sin tjänst under sommarmånaderna, för att sedan återanställas för 
höstterminen under 2021? 

5. Vad är verksamhetens åsikter om förutsättningar för en vikariepool? 
6. Vad är relevanta fackföreningars inställning till att inrätta en vikariepool?
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 33 
Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om ett hotat föreningsliv  
SÖD 2022/254 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
väcker ett ärende genom en skrivelse om ett hotat föreningsliv. 
Även ersättare Antonia Simon (Fi) står bakom skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/254-2 §33 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om ett hotat 
föreningsliv 
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§ 33 Skrivelse från S, V och Fi om ett hotat föreningsliv 

2022-02-24 
   Skrivelse om ett hotat föreningsliv 

Anders Göransson m.fl. S 
Charlotte Lilja Pittuco.fl.V 

Antonia Simon, Fi 
 
Skrivelse  

Restriktionerna har släppt och alla föreningar har så sakteliga börjat samlas för 
möten och gemensamma aktiviteter. Samtidigt kommer beskedet att 130 
föreningar i Katarina-Sofia kommer att bli hemlösa från den 1 april. 
 
De får inget föreningsstöd från stadsdelsnämnden men vi menar att det ändå är en 
mycket viktig fråga för oss inte minst då stadsdelsnämndernas uppgift är att stärka 
den lokala demokratin och delaktigheten i respektive stadsdelsområde.    
 
Samlingslokalen Pumpan vid Färgargårdstorget har sedan 1980-talet varit navet i 
föreningslivet. Den drivs av Åsö föreningsråd och inrymmer stora 
samlingslokaler, mindre seminarierum, kafé, mötesplatser och ett fullt utrustat 
tryckeri. Här finns engagerad personal och tillgång till kontorsservice även för de 
minsta föreningarna. Anslutna till föreningsrådet är bland annat föreningar med 
intresse för funktionshindrade, idrott, kultur, pensionärer och religion. 
  
Varje dag mellan klockan 8:00 och 22:00 har här pågått verksamheter från 
rullstolsdans till möte med fågelklubben, från AA-möten till utställningar av 
Sofiamålarna, från reumatikerföreningens kör till kurser för unga nyanlända. 
  
Åsö föreningsråd har fått ett årligt bidrag av Stockholms stad på 850 000 kronor, 
men har haft en betydligt större omsättning genom medlemsavgifter, uthyrningar 
med mera.  
 
Lokalen ägs av HSB. Efter ett tidigare avtal med centralorganisationen har detta 
övertagits av bostadsrättsföreningen i huset, som har meddelat att hyran kommer 
öka med cirka 200%. Eftersom ett ökat bidrag från staden avslogs har nu 
lokalerna sagts upp. Pumpans lokaler, från början byggda och anpassade för 
föreningsverksamhet, blir tomma.  
 
Detta är en katastrof för föreningslivet och ett slag mot den lokala demokratin. 
Gemensamma lokaler i vår stad försvinner i rasande fart. Här menar vi att staden 
och stadsdelen har ett övergripande ansvar.  
 
Vi vill därför att förvaltningen undersöker 
 

 hur stadsdelen kan hjälpa de föreningar som nu blivit hemlösa 
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 Om och hur stadsdelen kan stödja Åsö föreningsråd 

 
 Om det finns några möjliga ersättningslokaler 

 
 Hur säkerställer vi att föreningarna får det stöd de faktiskt har rätt till  

 
 Hur kommer Hammarby dagliga verksamhet kommer att påverkas av att 

lokalerna stängs  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-02-24 

§ 34 
Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om trädfällningen på 
Södermalm  
SÖD 2022/255 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
väcker ett ärende genom en skrivelse om trädfällningen på 
Södermalm. Även ersättare Antonia Simon (Fi) står bakom 
skrivelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
bereda ärendet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2022/255-2 §34 den 24 februari 2022, Södermalms 
stadsdelsnämnd Skrivelse från (S), (V) och (Fi) om 
trädfällningen på Södermalm 
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§ 34 Skrivelse från S, V och Fi om trädfällningen på Södermalm 

2022-02-24 
   Skrivelse om trädfällningen på 

Södermalm 
Anders Göransson m.fl. S 

Charlotte Lilja Pittuco.fl.V 
Antonia Simon, Fi 

 
Skrivelse  

Frågan om att trädfällning har engagerat många Söderbor den senaste tiden. Inte 
minst i Pålsundet, där en planerad fällning av åtta träd stoppas efter att stadsdelen 
genomfört en förnyad studie.  
 
I Mitt i Södermalm den 18 februari berättar Trafikborgarrådet Daniel Helldén att 
trädfällningen i staden stoppas under resten av året. Skälet som anges är att ”Det 
har fällts på tok för många träd som kunde levt längre”. Dessutom sägs att 
Trafikkontoret fått i uppdrag att ta fram nya riktlinjer för att bevara fler träd. 
 
Många är engagerade samtidigt som tilltron till staden har fått sig en törn, det är i 
alla fall vår bedömning. Vi vill därför ge förvaltningen i uppdrag att undersöka 
möjligheten att genomföra en medborgardialog, med fokus på staden och 
stadsdelens hantering av träden och revideringen av riktlinjerna. Och att detta sker 
med både trafikförvaltning och stadsdel på plats. Den medborgardialog som vi 
genomförde i samband med att vi tog fram en ny parkplan borde kunna tjäna som 
inspiration.  
 
Kanske kunde vi ha ett informationsmöte i Tantolunden med tillhörande 
trädvandring någon gång under våren?   
 
Utöver det vill vi gärna ställa ett par frågor till förvaltningen:  
 
Hur ser samarbetet mellan Trafikkontoret och stadsdelen ut?  
 
Har det fällts träd på Södermalm som kunde ha levt längre? Och visste man det. 
 
Vilka inspel vill förvaltningen göra när det gäller de nya riktlinjerna?  
 
Har förvaltningen några tankar på hur staden kan använda digitala verktyg för att 
berätta vad staden gör men också få in synpunkter?  
 
Ska inte staden/stadsdelen fälla träd som utgör en risk för människors hälsa? 
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